
 

 

 
 

Referat fra mødet i 
Systemkoordinatorforummet 

den 13. september 2021, kl. 13:15 
Lokale 412, Rådhuset  

 
 

Deltagere: Anette Jepsen, Kenneth R. Andersen, Morten Jessen-Hansen, Kristian 
Klitgaard, Thomas Veltz Majholt, Tora Djernæs, Jens Theodor Marthinus Hansen, Joan 
Martinussen og Jan Blasius.  
 
Afbud: Lennart, Marie og Ketty. 
Fraværende: Joan i punkt 1 og 2, grundet andet møde. 
 
 
 
1. Velkommen til ny IT-driftsleder 
Varighed: 5. min. v/ Kenneth 
 
1. september 2021 overtog Kenneth Andersen stillingen som IT-driftsleder.  
Kenneth giver en kort præsentation af sig selv. 
 
Indstilling: 
Orienteringen tages til efterretning.  
 
Beslutning: 
Velkommen til Kenneth, der præsenterede sig selv og redegjorde for hans tilgang til 
stillingen som IT-Driftsleder, herunder samarbejdet med SKF.  
Orienteringen taget til efterretning.  
 
 
 
2. Godkendelse af referat fra mødet den 16. august 2021 
Varighed: 5 min. v/ Jan 
 
Referatet fra mødet den 16. august 2021 fremlægges til endelig godkendelse. 
 
Indstilling:  
Indstilles godkendt. 
 
Bilag:  
Referat fra mødet den 16. august 2021 er tilgængelig på Medarbejderportalen. 
 
Beslutning: 
Godkendt. 
 
 

IT-Digitalisering 
Dato: 15-09-2021 
Sagsnr.: 21/197 
Sagsbehandler: Jan Blasius 
Direkte tlf.: 7376 7008 
E-mail: jabl@aabenraa.dk 
 

https://medarbejderportalen.aabenraa.dk/vores-organisation/organisationen-paa-tvaers/tvaergaaende-styregrupper-og-udvalg/systemkoordinatorforummet-skf/referater/
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3. Analyse af løsninger til tilsyn 
Varighed: 45 min. v/ Kristian og Thomas 
 
Der pågår forsat et arbejde med at analysere løsningsmulighederne i forhold til tilsyn 
med små/mellemstore databehandlere. 
 
Thomas og Kristian udarbejder tre løsningsmuligheder, SKF skal drøfte på mødet. Disse 
eftersendes sidst i uge 36. Det er SKF’s opgave at analysere konsekvensen af og veje 
fordele/ulemper ved de tre forslag. 
 
SKF’s input til konsekvenser, fordele og ulemper, danner grundlag for de 
løsningsmodeller, Thomas og Kristian forelægger for DDS. DDS tager herefter stilling til, 
hvilke af modellerne, man ønsker at undersøge nærmere. 
 
Indstilling: 
De fremsendte løsningsmuligheder drøftes med henblik på at kunne kvalificere det 
oplæg, der skal fremlægges for DDS. 
 
Bilag: 
Gennemgang af tilsynsmuligheder 
 
 
Drøftelse på mødet: 

Thomas og Kristian gennemgik de tre skitserede løsningsmuligheder. Thomas nævnte 
også en 4. mulighed, nemlig at ComplyCloud anvendes. Der er tale om løsning, der 
minder om løsning 2, men her med Aabenraa Kommune som afsender af 
spørgeskemaerne.  
Uanset hvilken model, der vælges, bliver der tale om en udgift/ressourcetræk vi ikke 
har i dag – fordi opgaven i dag ikke bliver løst i tilstrækkelig grad.   
 

• Den 1. løsningsmodel: KL’s fællessekretariat 
Der er stor usikkerhed om sekretariatet bliver oprettet, hvornår det i givet fald bliver 
oprettet, og hvilke omkostninger (økonomi og lokale ressourcer) de skal afsættes 
hertil. 
Opmærksomhedspunkt: De helt små leverandører vil formentlig ikke være omfattet 
af sekretariatets arbejde. Her vil kommunen stadigvæk stå med opgaven. 
Bekymring for langsommelig sagsgang. 
Godt kommunerne kan samle kompetencerne ét sted. Det også en større 
gennemslagskraft når mange kommuner står sammen.   
 

• Den 2. løsningsmodel: Bech-Bruun står for tilsyn 
B&B varetager kun tilsynet – alt andet vil give en ekstra udgift.  
B&B generer en rapport på baggrund af de svar, der kommer ind via spørgeskemaet.  
Opstartsprisen er en éngangsudgift for hele kommunen.  
B&B leverancer kan ikke stå alene. Der er fortsat behov for lokalt opgaveløsning.  
Der er tvivl om hvordan mangelfulde leverandørbesvarelser håndteres. 
Der leveres også en samlet årligt oversigtsrapport. 
Model 2 kan ikke stå alene. 
 

• Den 3. løsningsmodel: Aabenraa Kommunes egen centrale enhed 
Fordel at ressourcer og kompetencer samles ét sted, idet enheden vil kunne løse hele 
opgaveporteføljen.  
Vil aflaste systemkoordinatorerne, der ikke længere vil være flaskehals.  
Svært at estimere hvor mange der ressourcer, der skal afsættes.   

 
 

https://580edh-webfe41.aabenraa.local:8083/Frontend/CM/MainDocument/Details?documentId=7767580
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Beslutning: 
Forud for næste SKF-møde udarbejder Kristian og Thomas en oversigt, der skitserer 
hvilke leverancer modellerne indeholder, samt modellernes fordele og ulemper.  
 
 
 
4. Evaluering af systemkoordinatorfunktionen  
Varighed: 20 min v/ alle 
 
Evalueringens oprindelige tre trin: 
09-06 til 17-06-2021: Spørgeskema med 43 spørgsmål fordelt på fem emner. 
21-06-2021: Fællestemamøde mellem DDS og SKF. 
SKF 16-08-2021 og DDS 20-09-2021: Rapport baseret på spørgeskema og temadag. 
 
På temamødet efterlyste Den Digitale Styregruppe konkrete anbefalinger fra 
Systemkoordinatorforummet. 
 
På den baggrund drøftede SKF på mødet den 16-08-2021, den samlede rapport for 
evalueringen, samt anbefalinger til DDS.  
 
Efter SKF mødet, hvor det ikke lykkes at drøfte anbefalinger på alle fem områder, er det 
aftalt, at DDS først behandler rapport og anbefalinger den 25-10-2021.   
 
Indstilling: 

• Det aftales, hvordan SKF får udpeget konkrete anbefalinger på emner, der er 
væsentlige for SKF. 

 
Bilag: 
Evaluering af SKF 2021 - Rapport - 1. udgave 
Bilag (16-08-2021): Drøftelse om anbefalinger til DDS 
 
Drøftelse på mødet: 
Form og antallet af anbefalinger blev drøftet. Jan pegede på det uhensigtsmæssige i et 
stort antal anbefalinger til DDS, da den enkelte anbefaling ikke vil kunne få tilstrækkelig 
opmærksomhed på et DDS-møde.  
Kristian foreslå, at man samler anbefalingerne i temaer. Det var der opbakning til.   
 
Beslutning: 
De faste systemkoordinatorer indkaldes til et møde, hvor anbefalingerne drøftes. Så vidt 
muligt samles anbefalingerne i spørgeskemaets fem temaer.  
Anbefalingerne fra de to, den 16. august 2021 behandlede temaer, sammenskrives så de 
fremstår som to temaanbefalinger, i tråd med Kristians forslag.      
 
 
5. Orientering om hændelser 
Varighed: 10 min. v/ Thomas 
 
Der orienteres om informationssikkerhedshændelser. Punktet er et fast dagsordenspunkt 
på møderne i SKF. Formålet med orienteringen er at øge kendskabet til 
sikkerhedshændelser, så disse kan forebygges fremadrettet.      
 
Indstilling: 
Orienteringen tages til efterretning. 
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Beslutning: 
Der har været fem hændelser siden sidst. Oversigt over hændelser vedhæftes referatet. 
Taget til efterretning.  
 
Bilag:  
Samlet oversigt over hændelser 
 
 
 
6. Nyt fra IT 
Varighed: 15 min. v/ Kenneth og Jan 
 
Indstilling: 
Orienteringen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
IT-Drift:  
Kenneth er fortsat i ’lytte og observér’ fasen, hvor både organisation og den tekniske 
infrastruktur undersøges. Han oplyser dog, at der kommer værktøjer, der fx skal 
understøtte håndteringen af udstyr. Herover kan en udviklingsplan, der stækker sig over 
de næste 3-5 år komme på tale.   
 
IT-Digitalisering: 
Jan oplyste, at der i forbindelse med hans fratrædelse skal findes en ny formand for SFK. 
Selvom IT varetager sekretariatsbetjeningen af forummet, er der intet, der forhindrer, at 
rollen som forkvinde/-mand kan varetages af et medlem uden for IT-Afdelingen.  
Således fremgår det af notatet ’Forslag til ny Superbrugerorganisationen´, sag 17/311, 
at: ”Forummet vælger selv formandsskab.” 
 
 
 
7. Eventuelt  
Varighed: 5 min. 
 
Beslutning: 
Der blev spurgt til om det var hensigtsmæssigt, at mødet i oktober er planlagt til mandag 
i uge 42 (skolernes efterårsferie). Formandsskabet har efterfølgende konstateret, at alle 
medlemmer har accepteret mødet den 18. oktober 2021.  
 
Jan takkede for mange gode og intense møder med konstruktive og helhjertede input i 
sin tid som formand.  

https://580edh-webfe41.aabenraa.local:8083/Frontend/CM/MainDocument/Details?documentId=6521718
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